



គេរឹមម៉ាយសិរិរិទ្ធិអង្គការបណ្តាញសិទ្ធិអ្នកនេសាទ
တံငါသည့်များ အခွင့်ရေး ကျွန်យက်

ដោះលែងអ្នកនេសាទខ្មែរចំណាកស្រុកដែលជាប់ឃុំពេលនេះឆ្ងាយ!

ត្រាត ប្រទេសថៃ – បណ្តាញសិទ្ធិអ្នកនេសាទ (FRN) បន្តទាមទារឱ្យរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងថៃ ចាត់វិធានការជាបន្ទាន់ ដើម្បីធានាឱ្យមានការដោះលែងអ្នកនេសាទខ្មែរចំណាកស្រុកទាំង ១០ នាក់ដែលត្រូវបានចាប់ខ្លួនក្នុងឧប្បត្តិហេតុនេសាទ IUB កាលពីថ្ងៃទី ២២ ខែធ្នូ។ តែក្នុងថ្ងៃនៃនាវា N. Charoenphorn (292332657) ត្រូវបានដោះលែងហើយ ប៉ុន្តែអ្នកនេសាទចំណាកស្រុកនៅតែជាប់ឃុំក្នុងពន្ធនាគារខេត្តត្រាត ហើយម្ចាស់នាវាមិនត្រូវបានចោទប្រកាន់ទេ។

អ្នកនេសាទទាំងអស់ដែលពាក់ព័ន្ធបានអនុវត្តតាមការណែនាំរបស់និយោជករបស់ពួកគេ ហើយមិនគួរទទួលខុសត្រូវ ឬឃុំខ្លួនសម្រាប់ឧបទ្ធករហេតុនេះទេ។

កាលពីចុងខែធ្នូ អ្នកនេសាទនៅដែនសមុទ្រថៃ N. Charoenphorn ដែលមានមូលដ្ឋាននៅខេត្តត្រាត ត្រូវបានចាប់ខ្លួនពីបទនេសាទខុសច្បាប់ក្នុងដែនទឹកកម្ពុជា។ អ្នកនេសាទទាំងនេះនៅតែជាប់ឃុំក្នុងខេត្តត្រាត ហើយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងថៃត្រូវតែចាត់វិធានការដើម្បីធានាការដោះលែងពួកគេ។

ការអនុវត្ត និងការអនុវត្តមិនល្អនៃអនុសញ្ញាស្តីពីការនេសាទរបស់អង្គការ ILO (C188) ដោយរដ្ឋាភិបាលថៃគឺត្រូវស្តីបន្ទោសចំពោះឧប្បត្តិហេតុទាំងនេះ ដោយសារការរំលោភបំពានកម្លាំងពលកម្ម និងការកេងប្រវ័ញ្ចធ្ងន់ធ្ងរនៅតែបន្តញ្ជាញឱ្យស្បៀងហកម្ម ហើយបានកំណត់ដំណាក់កាលសម្រាប់ការនេសាទរបស់ IUB ត្រឡប់មកវិញ។

“អ្នកនេសាទមិនអាចគ្រប់គ្រងកន្លែងដែលគេយកទៅនេសាទទេ។ មនុស្សជាច្រើនត្រូវបានបង្ខំឱ្យធ្វើការបន្ថែមម៉ោងជាមួយនឹងពេលវេលាសម្រាកមានកំណត់។ មានលិខិតឆ្លងដែនដែលកាន់ដោយនិយោជក ហើយត្រូវតែក្លាយជាទាសករនៃបំណុល ទាំងអស់នេះបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់ពីការប្រើប្រាស់ពលកម្មដោយបង្ខំ” លោក ម៉ាលីន ទុំ មកពីបណ្តាញសិទ្ធិអ្នកនេសាទ។ “ការនេសាទខុសច្បាប់គឺជាការងាររបស់ប្រធានក្រុម។ ហើយម្ចាស់កប៉ាល់ត្រូវតែទទួលខុសត្រូវចំពោះសកម្មភាពណាមួយ។ កើតចេញពីកប៉ាល់របស់ពួកគេ។ រួមទាំងការនេសាទខុសច្បាប់ និងការរំលោភលើកម្លាំងពលកម្ម»។

FRN អំពាវនាវឱ្យរដ្ឋាភិបាលថៃដោះស្រាយការរំលោភសិទ្ធិការងារដែលកំពុងរីករាលដាលនៅក្នុងឧស្សាហកម្មនេះ ដោយការអនុវត្តច្បាប់ថៃ និងអនុសញ្ញា ILO 188 ធានាសុវត្ថិភាព និងការព្យាបាលអ្នកនេសាទដោយយុត្តិធម៌ និងការកែលម្អលក្ខខណ្ឌការងារ ដើម្បីកុំឱ្យឧបទ្ធករហេតុបែបនេះកើតឡើងម្តងទៀត។ លោក ម៉ាលីន ទុំ បានមានប្រសាសន៍ថា “យើងត្រៀមខ្លួនជាស្រេចដើម្បីធ្វើការជាមួយអាជ្ញាធរថៃដើម្បីនាំមកនូវកំណែទម្រង់ប្រកបដោយអត្ថន័យ និងធានាថាសិទ្ធិរបស់អ្នកនេសាទទាំងអស់ត្រូវបានគោរព ប៉ុន្តែអ្នកនេសាទទាំងនេះចាំបាច់ត្រូវដោះលែងជាមុន” ។